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Protokół nr 10/19 

 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

w dniu 24 września 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 12:12 

Zakończenie posiedzenia 14:40 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda witając wszystkich 

obecnych otworzył i prowadził posiedzenie. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, a także Wójt Gminy Jerzy Makowski, Zastępca Wójta Gminy 

Marek Gardygajło oraz Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. 

Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Na stan 4 członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji obecnych było 3 członków komisji. 

Nieobecny był radny Sebastian Janiak. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda odczytał zaproponowany 

porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do porządku. 

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodniczący komisji poddał pod głosowanie 

zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” przyjęła zaproponowany 

porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 27 września 2019 r.  

3. Analiza informacji: 

– o przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze 2019 roku 

– o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard za I półrocze 

2019 roku 

– o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze 

2019 roku – Opinia komisji.  

4. Dyskusja w sprawie projektu uchwały odnośnie diet dla sołtysów. 

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

AD 2. Zaopiniowanie projektów na sesję, która odbędzie się w dniu 27 września 2019 r. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda poinformował, że 

wszyscy członkowie komisji zapoznali się z projektami uchwał przygotowanymi pod obrady 

najbliższej sesji, na wcześniejszych posiedzeniach komisji, w których uczestniczyli. 

Następnie komisja przeszła do opiniowania projektów jak niżej:  

− projekt uchwały pod roboczym numerem X/1/19 w sprawie zwołania zebrania 

wiejskiego. 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda przypomniał, że 

chodzi o zwołanie zebrania wiejskiego w sołectwie Pęzino, celem przeprowadzenia wyborów 

uzupełniających sołtysa i rady sołeckiej. 

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem X/2/19 w sprawie upoważnienia 

Przewodniczącej Rady Gminy Stargard do zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Szczecinie informacji o kandydatach na ławników. 

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem X/3/19 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda przypomniał, że ten projekt uchwały dotyczy 

działki położonej w Grzędzicach. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem X/4/19 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda przypomniał, że natomiast ten projekt uchwały 

dotyczy działki położonej w Małkocinie. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem X/5/19 w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki 

tej opłaty. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda zapytał, czy na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 

poruszona była sprawa zapisu paragrafu 4, w którym chodzi o podwyższenie opłaty, co miało 

zostać uzupełnione i rozszerzone.  

Radny Sławomir Zabłocki odpowiedział, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej radni dostali 

już projekt z poprawionym zapisem paragrafu 4. 

Komisja 2 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem X/6/19 w sprawie ustalenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem X/7/19 w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właściciela nieruchomości. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że w pouczeniu do deklaracji w punkcie 1 odnośnie 

terminu składania deklaracji zamiast odsyłania do poprzedzającego projektu uchwały 

dotyczącego ustalania terminu (…), zmieniono zapis na „do 15 dnia każdego miesiąca”. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem X/8/19 w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Stargardzkiemu na zrealizowanie zadania 

inwestycyjnego polegającego na budowie progów zwalniających w ciągu drogi 

powiatowej.  

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „przeciw” negatywnie zaopiniowała ww. projekt 

uchwały. 
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Wójt Gminy Jerzy Makowski dodatkowo wyjaśnił, że Powiat ma zabezpieczone w swoim 

budżecie na ten cel 500,00 zł, a dotacja Gminy miałaby wynieść 50 tys. zł dla jednego 

wzniesionego przejścia, a cała wartość zadania ma wynieść 50 500,00 zł.  

− projekt uchwały pod roboczym numerem X/9/19 w sprawie zmian budżetu gminy na 

2019 r.  

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda przypomniał, że dużo zmian jest w funduszach 

sołeckich.  

Natomiast Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska przypomniała, że zmiany dotyczą 
również inwestycji w Grzędzicach, w Sownie oraz w Tychowie. Dodatkowo Skarbnik 

wyjaśniła, że na ten rok zwiększa się wartość inwestycji dotyczącej budowy świetlicy 

w miejscowości Tychowo (część II) o kwotę ponad 635 tys. zł. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem X/10/19 w sprawie uchwalenia zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2019 – 2031. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

AD 3. Analiza informacji:  

– o przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze 2019 roku 

– o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard za I półrocze 

2019 roku 

– o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze 

2019 roku 

Powyższe informacje omówiła Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska, a Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji po przeanalizowaniu ww. informacji wyrażając swoją opinię, przyjęła te 

informacje. 

AD 4. Dyskusja w sprawie projektu uchwały odnośnie diet dla sołtysów. 

Radny Sławomir Zabłocki poinformował, że w dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej, wypowiedział się sołtys sołectwa Barzkowice Bogdan Grabski, który powiedział, 

że większość sołtysów jest przeciwna dzieleniu sołtysów poprzez różnicowanie wysokości 

diet. 

Natomiast Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda powiedział, 

iż cieszy się, że wniosek grupy radnych, który wpłynął do rady odnoście zmiany diet dla 

sołtysów wywołał tę dyskusję i ponadto uważa, że chyba wszyscy są zgodni, co do tego, że 

obecna wysokość diety jest trochę upokarzająca dla sołtysów.  

Następnie Komisja dyskutowała odnośnie argumentów za różnicowaniem diet.  

Przewodniczący Paweł Żmuda odnosząc się do zapytania, czy dieta dla sołtysów może być 
zróżnicowana, powiedział, że jest wyrok NSA w tej kwestii, że jak najbardziej nie ma 

przeciwwskazań i dana rada gminy może ustalić zróżnicowane diety. 

Podsumowując dyskusję Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, iż zapadła decyzja, że 

odbędzie się spotkanie sołtysów w tej sprawie. Na spotkaniu sołtysi w tajnym głosowaniu 

określą jak chcą, aby były określone wypłaty diety. Zaproponowane będą dwa warianty. 

Pierwszy będzie dotyczył równej wysokości diet dla wszystkich sołtysów, a drugi będzie 

dotyczył zróżnicowania diet na dwa progi. 

Następnie Skarbnik Gminy przypomniała, że podnosząc diety trzeba wziąć pod uwagę 
możliwości finansowe w budżecie gminy. 
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Kolejno komisja dyskutowała na temat oświaty w Gminie i kosztach ponoszonych na ten cel 

oraz ewentualnych możliwościach oszczędności w tym zakresie. 

AD 5. Sprawy różne 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda zapytał o możliwość zamontowania w ogrodzeniu 

szkoły w Pęzinie furtki. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, iż był w Pęzinie, a także sprawdził, iż działka 

jest przypisana szkole i stanowisko Dyrektora, jako właściciela terenu jest takie, że nie 

wyraża on zgody, aby chodzić po terenie szkolnym. Poza tym skrót dotyczy tylko około 50 

metrów. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda powiedział, że zna stanowisko Dyrektora i go nie 

rozumie, skoro jest również zewnętrzna furtka na siłownię, z której można korzystać całą 
dobę. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Gardygajło odpowiedział, że Dyrektor argumentuje swoje 

stanowisko bezpieczeństwem dzieci. 

Natomiast Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda powiedział, że on argumentował 

możliwość powstania furtki w tym miejscu, przy tej okazji powstawania siłowni oraz 

zaplanowanych w budżecie środków na remont ogrodzenia szkolnego. Poza tym według 

niego jest to kwestia dobrej woli, aby umożliwić to przejście mieszkańcom, którzy mają 
swoje domostwa za szkołą, ponieważ skrót ten jest dla nich ułatwieniem, zwłaszcza, że są to 

starsi ludzie. 

Kolejno Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda zapytał, czy będzie sklep DINO w Pęzinie. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że chyba raczej będzie. Tak jak wcześniej 

pokazywał radnym, planowana jest zmiana położenia przystanków oraz mała zmiana 

organizacji ruchu. 

Radny Paweł Szutkowski przekazał, że mieszkanka Skalina pytała się o możliwość zmiany 

organizacji ruchu lub postawienia na skrzyżowaniu w centrum Skalina jeszcze jednego lustra 

w kierunku Wierzchlądu. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda zapytał Zastępcę Wójta, jak w nowym roku 

szkolnym ruszyła szkoła w Sownie, czy wszystko się udało? 

Zastępca Wójta Gminy Marek Gardygajło odpowiedział, że część edukacyjna została 

otwarta. W październiku jest przygotowany drugi etap, czyli sala gimnastyczna, 

a w przyszłym roku całościowo łącznie z infrastrukturą. Otwarty jest też oddział 

przedszkolny. Do przedszkola uczęszcza 38 dzieci, w tym są to również dzieci z Przemocza, 

Lubowa, Poczernina. Według Pani Dyrektor może będzie jeszcze więcej dzieci. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda wyraził swoje obawy, czy wyliczony przed 

wakacjami koszt utrzymania dziecka nie ulegnie zmianie.  

Zastępca Wójta Gminy Marek Gardygajło powiedział, że księgowość kontroluje koszty.  

Następnie radny Paweł Szutkowski zapytał Zastępcę Wójta o Klub Żeglarski GROT oraz 

uszkodzone krawężniki podczas przeciągania sprzętu przez ścieżkę. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Gardygajło odpowiedział, że rozmawiał z Panią sołtys 

i uzgodnili, że zorganizowane zostanie jeszcze spotkanie. Były rozmowy z mieszkańcami 

Wierzchlądu i jest też chęć porozumienia ze strony klubu. Jest też propozycja, aby zawrzeć 
jeszcze umowę dzierżawy na rok i zobaczyć jak to będzie wyglądać, albo definitywnie uciąć 
i nie zawierać umowy dzierżawy. Zastępca Wójta dodał, że Pani sołtys zaproponowała, aby 

zrobić spotkanie z mieszkańcami oraz chciała, aby na tej części gdzie jest plac zabaw 

utworzyć plażę przy pomocy klubu. 
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Natomiast Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odniosła się do możliwości utworzenia 

plaży na tym terenie, przypominając o tym, iż teren ten jest położony na obszarze Natura 

2000. 

Kolejno komisja dyskutowała o możliwości zagospodarowania tego terenu i zawarcia umowy 

dzierżawy z Klubem Żeglarskim GROT. 

AD 6. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Paweł Żmuda podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji  

Skarg, Wniosków i Petycji 

 

Paweł Żmuda 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Misztela 


